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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Kit néznek hülyének már megint?!" 

Tisztelt Miniszter Úr,
 
 
az Unió 2019-es irányelve értelmében gyermek születése esetén az apának a költségvetés terhére
legalább 10 nap szülői szabadság jár. A tagállamoknak ezt a rendelkezést úgy kellett átültetniük a
nemzeti jogba, hogy az augusztus 2-tól hatályos legyen. Ehhez képest a Munka Törvénykönyvének
tervezete a jelenlegi öt nap helyett a minimálisan előírt 10 napot csak jövő év elejétől biztosítaná,
míg  a  legtöbb  tagállam  30  nap  apaszabadsággal  vette  át  az  irányelv  rendelkezését.  A
szakszervezetek javaslata, amelyet az árnyékkormány nevében, mint annak bér- és munkaügyekért
felelős  tagja,  támogatásomról  kívánok  biztosítani,  hogy  egy  gyermek  születése  esetén  15  nap,
ikerszületés esetén 20 nap járjon.
 
Az irányelv 8. cikk (2) bekezdése ezenkívül előírja, hogy a szabadság idejére nyújtott díjazásnak
legalább  a  táppénz  idejére  járó  jövedelmet  biztosítania  kell.  Nos,  a  tervezet  értelmében  az
apaszabadság első öt  napjára,  ahogyan eddig  is,  a  távolléti  díj  járna,  a  második  öt  nap idejére
viszont a távolléti díjnak mindössze 40%-a, holott a munkavállaló táppénz esetén annak 60%-ára
jogosult.  Csak megjegyezni szeretném, hogy a legtöbb munkavállaló, amíg jártányi ereje van, a
táppénzt  sem  veszi  igénybe,  betegen  is  bejár  dolgozni,  mert  a  családi  költségvetés  az  ő
jövedelmének 40%-át  nem képes  nélkülözni.  Ki  fogja  hát  kivenni  az  apaszabadság második öt
napját, ha akkor munkajövedelmének 60%-ról kell lemondania? Nyilvánvalóan ez is a célja ennek a
szabályozásnak, vagyis a kormány, mint a mesebeli okos lány, adott is, meg nem is.
 
Kérdezem ezért miniszter urat:
 



 
Ilyen  hozzáállás  mellett  miért  csodálkozik  az  olyannyira  családbarát  kormány,  hogy évről-évre
kevesebb gyerek születik, mint az előző kormány idején?
Kit néznek hülyének, a magyar munkavállalókat vagy az Európai Bizottságot?
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